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Protokół nr 62/2023 

posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  
Powiatu i Przestrzegania Prawa,  

które odbyło się w czwartek 14 grudnia 2023 r.  
w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie 

 
W posiedzeniu uczestniczyło 8 członków ww. komisji.  
Nieobecny usprawiedliwiony radny Witold Opielewicz. 
 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
W obradach uczestniczyły także: 
1. Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak.  
2. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 
3. Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego w 

Śremie. 
 

Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa otworzył posiedzenie Komisji o godz. 9.30. 
Powitał zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności 
stwierdził wymagane quorum.  
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.  
Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołów nr 60/2023 i 61/2023 z poprzednich posiedzeń Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2023 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 
powiatu śremskiego na 2023 rok. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Samorządowi Województwa 
Wielkopolskiego prowadzenia zadania publicznego. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego programu 
zapobiegania przestępczości oraz porządku publicznego i bezpieczeństwa 
obywateli na lata 2024-2027 dla powiatu śremskiego”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu, 
Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa na 2024 rok. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

 
Ad 2. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 
protokołu z 60 posiedzenia komisji? 
 
Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie w wyniku którego protokół nr 60/2023 
z dnia 23 listopada 2023 r. został przyjęty (8 głosów za). 
                                           
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 
protokołu z 61 posiedzenia komisji? 
 
Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie w wyniku którego protokół nr 61/2023 
z dnia 24 listopada 2023 r. został przyjęty (8 głosów za). 
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Ad 3.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 

2023 rok. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła projekt uchwały. 

 

Salę sesyjną opuścił radny Marcin Szydłowski. 
 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za) projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
budżetową na 2023 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Ad 4.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę 

Finansową powiatu śremskiego na 2023 rok. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za) projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią 

Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 2023 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik 

nr 4 do protokołu.  

 

Ad 5.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie powierzenia 

Samorządowi Województwa Wielkopolskiego prowadzenia zadania publicznego. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik przedstawiła projekt uchwały. Wyjaśniła, że projekt 

dotyczył elektronicznego obiegu dokumentów (EDM) w szpitalu. Został zainicjowany przez 

Samorząd Województwa Wielkopolskiego i był realizowany w partnerstwie z wieloma 

starostwami powiatowymi. Nasz powiat jest pośrednikiem między Województwem 

Wielkopolskim a szpitalem śremskim. Pomimo tego, że projekt się zakończył wymaga 

utrzymania trwałości projektu, która polega na obsłudze i finansowaniu tego systemu  

od  dnia 1 stycznia 2024 r. do 31 grudnia 2028 r. Dlatego powiat jest zobowiązany 

zabezpieczyć 335.000 zł tj. po 67.000 zł rocznie począwszy od roku 2024. Zmiany te 

zostały uwzględnione w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Natomiast po podjęciu uchwały 

budżetowej możliwe będzie podjęcie ww. uchwały.  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za) projekt uchwały w sprawie powierzenia 

Samorządowi Województwa Wielkopolskiego prowadzenia zadania publicznego. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Ad 6.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego 

programu zapobiegania przestępczości oraz porządku publicznego i bezpieczeństwa 

obywateli na lata 2024-2027 dla powiatu śremskiego”. 

 

Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego 

w Śremie przedstawiła projekt uchwały. 

 

Na salę sesyjną wszedł radny Marcin Szydłowski. 
 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za) projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz porządku publicznego i 

bezpieczeństwa obywateli na lata 2024-2027 dla powiatu śremskiego”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 
 Ad 7.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 
Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa na 2024 rok. 
 

Przewodniczący powiedział, że członkowie komisji nie zgłosili propozycji i uwagi do planu 
pracy. Zapytał czy są jakieś pytania do przedstawionego planu.  
Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za) projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu 
pracy Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa na  
2024 r. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
                                           
Ad 8. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zabrać głos w tym 
punkcie porządku obrad?  
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że Komisarz Wyborczy w Koninie, 
którego zasięg działania obejmuje powiat śremski, przesłał pismo, w którym stwierdził, że 
obecny podział powiatu na okręgi wyborcze nie spełnia przesłanek wynikających z Kodeksu 
Wyborczego i przedstawił propozycję nowego podziału. Sekretarz wyjaśniła, że dotychczas, 
w związku z tym, ze Książ Wlkp., Dolsk i Brodnica nie mogły ze względu na liczbę ludności 
stanowić samodzielnych okręgów tworzyły razem okręg nr 1.   
Komisarz, powołując się na kryterium spójności terytorialnej, wg którego Brodnica nie ma 
żadnych związków terytorialnych z gminami Książ i Dolsk zaproponował, aby została 
przeniesiona do okręgu nr 3. Do tego okręgu należą wsie i miejscowości gminy Śrem, z 
którymi gmina Brodnica w części graniczy oraz część ulic miasta Śrem w tym ul. 
Sikorskiego, która bezpośrednio prowadzi w kierunku gm. Brodnica. Powiat nie ma 
argumentów, aby tę propozycję odrzucić. Więc dostosuje granice okręgów wg zaleceń 
Komisarza, jednak ostateczną propozycję przygotuje w momencie, kiedy gmina Śrem 
dokona podziału nakazanego przez Komisarza. W przypadku gminy Śrem Komisarz 
zmniejszy liczbę okręgów z 4 na 3 w tym 2 będą miejskie. Po otrzymaniu informacji z gminy 
Śrem powiat będzie szczegółowo konsultował z Komisarzem do którego okręgu trafi gmina 
Brodnica. Dodała, że liczba mandatów do Rady Powiatu nie uległa zmianie.  
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Radny Emil Majsner zapytał czy radni będą mieli wpływ na okręgi ponieważ pan Burmistrz 
Śremu na sesji poinformował, że będzie można tylko zaopiniować propozycje Komisarza 
Wyborczego.  
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że to się zmieniło od poprzednich 
wyborów. Wówczas były podejmowane uchwały, w których podział na okręgi był 
uzgadniany i opiniowany przez Komisarza. Niemniej jednak gminy, powiaty podejmowały 
uchwały o podziale samodzielnie. Obecnie to komisarze wyborczy dokonują podziału na 
okręgi wyborcze, a nie rady. Komisarz w trybie konsultacji roboczych współpracuje w tym 
zakresie z samorządami, ale ostateczna decyzja, co do podziału należy do niego. W tej 
sprawie wydaje postanowienie.  
 
Radny Emil Majsner zapytał czy będą zgłaszane opinie do Komisarza. 
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik odpowiedziała, że powiat przedstawi swoją 
propozycję przyłączenia Gminy Brodnica do danego okręgu. Jednak musi przy tym 
wskazać spójność terytorialną.  
 
Starosta Zenon Jahns powiedział, że nasz powiat może nałożyć się swoimi okręgami na 
okręgi miejskie plus Brodnica. Jeśli gmina Śrem musi dokonać podziału na 3 okręgi 
wyborcze to wsie będą stanowiły jeden okręg jak było do tej pory. Natomiast miasto Śrem 
zostanie podzielone, tylko nie wiadomo jeszcze w jaki sposób. Prawdopodobnie 7 
mandatów będą miały wsie i po 7 miasto. Więc powiat będzie musiał nałożyć na ich dwa 
okręgi czyli okręg nr 2 część Gminy Śrem i okręg nr 3 część Gminy Śrem wraz z Gminą 
Brodnica (część ulic miasta Śrem, wsie oraz Gmina Brodnica) co pozwoli uzyskać 9 
mandatów. Kolejny okręg stanowiłaby pozostała część Śremu (Jeziorany, Helenki) co 
pozwoli uzyskać 4 mandaty. Kolejny okręg wyborczy nr 1 czyli Gminy Dolsk i Książ Wlkp. 
co pozwoli uzyskać 4 mandaty. Powiat powinien zmniejszać dysproporcje. Jeżeli gmina 
Brodnica znajdzie się w okręgu wyborczym nr 2 wówczas tam będzie 5 mandatów, a w 
okręgu wyborczym nr 3 zmniejszy się do 8 mandatów. Istnieje możliwość dołączenia Gminy 
Brodnica do okręgu 2 lub 3, ponieważ terytorialnie łączy się ona z każdym. 
   
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że jest mało prawdopodobne aby 
Komisarz chciał dołączyć gminę Brodnica w stronę starej części miasta oraz ul. 
Sikorskiego. Dla niego argumentem jest też to aby nie było dysproporcji. Gmina Śrem 
zasugerowała, żeby dokonać podziału okręgów z równą ilością mandatów po 7 dla każdego 
okręgu. Na udzielenie odpowiedzi otrzymaliśmy 3 dni podobnie jak gmina Śrem. Z uwagi na 
to, że gmina musi wszystkie dane przeliczyć wydłużono jej termin do końca grudnia. 
Wówczas nasz powiat będzie mógł się do tego ustosunkować.  
 
Radny Emil Majsner powiedział, że prawdopodobną data wyborów jest dzień 7 kwietnia 
br. więc do kiedy musi zostać dokonany podział okręgów.  
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik odpowiedziała, że Komisarze zapewne 
natychmiast jak dostaną pisma i zaakceptują propozycje wydadzą postanowienie.  
 
Radny Tomasz Klaczyński powiedział, że wg Komisarza Wyborczego powiat śremski 
zamieszkuje poniżej 60.000 mieszkańców czyli 58.603 natomiast w wielu sprawozdaniach 
podawana jest liczba powyżej 60.000 mieszkańców co skutkuje tym, że wzrosłaby liczba  
radnych o 2 osoby. Dodał, że rozumie iż Komisarz opiera się na danych ze spisu 
wyborczego. Zapytał czy są znane dane z narodowego spisu powszechnego, które 
rozstrzygnęłyby ilu jest mieszkańców naszego powiatu. 
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik odpowiedziała, że nie do końca może zgodzić się z 
panem radnym, ponieważ spis powszechny nie jest tożsamy z krajowym rejestrem 
wyborców. Komisarz Wyborczy zgodnie z przepisami może opierać się na centralnym 
rejestrze wyborców wg. którego na III kwartał tego roku liczba mieszkańców naszego 
powiatu wynosi 58.603. Dodała, że bardzo duży spadek liczby mieszkańców można 
zauważyć w Gminie Brodnica.  
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Starosta Zenon Jahns powiedział, że cały czas liczba mieszkańców się zmienia wiele 
osób migruje na teren naszego powiatu przez co możemy mieć wrażenie, że ta liczba się 
zwiększa. Jednak wiele osób również zmienia miejsce pobytu opuszczając nasz powiat. 
Trzeba też mieć na uwadze liczbę zgonów i urodzeń.  
 
Radni nie zgłosili więcej głosów i wniosków. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Pan 
Zbigniew Hoffa zamknął obrady Komisji o godz. 958. 
 
 
Protokołowała  
Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  
 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 
 

Zbigniew Hoffa 


